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Protokollat 
over styrelsesmødet torsdag den 16. februar 2023 kl. 18.30 på Christian Paulsen-Skolen 
 
Til stede: Maureen Hölzl, Mats Rosenbaum, Troels Kaysen, Udo Jessen, Andrea Heimrath, Paul 
Salwik, Lars Kofoed-Jensen, Petra von Oettingen, Søren Neess Priisholm, Daniel Dürkop og 
generalkonsul Kim Andersen. 
Desuden til stede til den åbne del og til pkt. 11: Solveig Bendorff og Eberhard von Oettingen 
 
Deltaget virtuelt: Søren Harnow Klausen 
 
Afbud: Michael Kiel, Marie Werngreen, Jesper Andersen, Moritz Butz, Anne Hahn-Ruempler 
 
Protokolfører: Sabine Oetzmann 
 
Dagsorden: 
 
1.     Meddelelser 
2.     Ny forretningsorden for Styrelsen 
3.     Ideer til styrkelse af det lokale samarbejde i mindretallet 
4.     Godkendelse af den åbne del af protokollatet fra styrelsesmødet den 19. januar 2023 
5.     Godkendelse af dagsorden for det ordinære fællesrådsmøde den 30. marts 2023 
6.     Godkendelse af valgkredse til forårets valg i henhold til ny vedtægt 
7.     Dansk mundtlig eksamen 2023 

 
Udo Jessen bød velkommen. 
 
Troels Kaysen valgtes til ordstyrer. 
 
Dagsordenspunkter til orientering og evt. beslutning 
 
1. Meddelelser 
Lars Kofoed meddelte, at Driftsrådet afholder medarbejdermøder den 27.2.2023, hvor der bl.a. skal 
orienteres om den uvildige undersøgelse. Vi har været i dialog med Driftsrådet og Kammeradvokaten 
er med online. Indberetningsperioden er frem til påskeferien og efter ferien vil vi modtage en 
rapport. 
 
Petra von Oettingen meddelte, at de, og også de tyske Träger, har udfordringer med 
personalenøglen. Man har en ide om, at normeringen styrer antal medarbejdere, men ikke antal 
børn. Der opleves pt. en tid med meget sygefravær. Loven siger, at vi skal overholde 
personalenøglen, ellers kan de enkelte kredse tilbagekræve noget. Dagtilbudskontoret håber, at de 
kan indse, at det ikke holder stik i praksis. I morgen sendes brev til forældrene, hvor der gøres 
opmærksom på udfordringerne. Der regnes med en justering i løbet af de næste 1½ år. Pt. er det 
svært at kunne dække åbningstiden. 
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Petra von Oettingen meddelte, at kompetenceteam inklusion  ikke er ligestillet, hvad det angår. De 
har  haft et møde med ministeriet og henvist til vores PPR og endnu sendt en henvendelse, som også 
SSW har modtaget. 
 
Petra von Oettingen meddelte, at børn, der har bopæl i Danmark kan besøge vores skoler, men det 
kan de ikke på dagtilbudsområdet pga. forskellige tilskudsgivere. Vi har, sammen med SdU, krævet 
ligestilling. Styrelsen vil høre nærmere herom.  
 
2. Ny forretningsorden for Styrelsen 
Ordstyreren henviste til det udsendte bilag. 
 
Lars Kofoed sagde, at en enkelt sproglig ting skal fastholdes, nemlig at det kun er Direktionen, der er  
ledende medarbejdere i hh. til BetrVG. Der foretages en konsekvensrettelse. 
 
Troels Kaysen foreslog at kalde ledende medarbejdere for medarbejdere med ledelsesfunktion i 
stedet for. 
 
Styrelsen godkendte enstemmigt den nye forretningsorden for Styrelsen. 
 
Lars Kofoed spurgte, hvad der har været Styrelsens hovedfokus. 
 
Udo Jessen svarede, at det var mere åbenhed, mere præsens og mere dialog og at nedfælde 
principper for åbne og lukkede punkter. 
 
Maureen Hölzl var glad for, at der blev talt om, at den nye Styrelse får en god overdragelse. 
 
3. Ideer til styrkelse af det lokale arbejde i mindretallet 
Lars Kofoed henviste til, at punktet ikke er til konklusion i dag, men til drøftelse. Han spurgte, hvad 
Styrelsen som forældre har oplevet med de øvrige organisationer og, hvad der kunne gøres bedre i 
fællesskab. 
 
Troels Kaysen svarede, at hans tilgang til Skoleforeningen var, at han også fik at vide, at der findes 
andre organisationer, men at det er svært at komme ind. Man kunne godt bruge institutionerne lidt 
mere til informationer om arrangementer. 
 
Maureen Hölzl udtalte, at man ofte vender tilbage til mindretallets organisationer, når man selv har 
fået børn. Hun havde en overgang været medlem i en distriktsbestyrele og her foreslået nye tiltag, 
men der var ikke meget åbenhed. Ting skulle gerne være som de plejer. 
 
Paul Salwik sagde, at verden ændrer sig. Flere bestyrelser kræver flere hænder og folk har ikke så 
meget tid længere, så det ville være fint, hvis arrangementer kunne samles. Måske kunne man 
informere om de forskellige arrangementer via de sociale medier. 
 
Udo Jessen tror også, at det er fremtiden med digitale informationer og man skal komme væk fra, at 
folk bliver væk, fordi de er bange for at blive valgt. 
 
Lars Kofoed foreslog at tage punktet med til de regionale fællesrådsmøder for at prøve at aktivere 
vores egen organisation om det her. 
 
Andrea Heimrath var enig. Der er en stor spredning mellem unge og gamle, så det er fint at diskutere 
det. 
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Styrelsen besluttede enstemmigt, at punktet tages med til de regionale fællesrådsmøder og herefter 
drøftes på ny på det kommende styrelsesmøde. 
 
Dagsordenspunkter til beslutning 
 
4. Godkendelse af den åbne del af protokkollatet fra styrelsesmødet den 19. januar 2023 
Det udsendte protokollat blev  godkendt med 3 afholdelser. 
 
5. Godkendelse af dagsorden for det ordinære fællesrådsmøde den 30. marts 2023 
Lars Kofoed meddelte, at der vil udarbejdes bilag og øget information til de enkelte punkter. 
 
Troels Kaysen foreslog at tilføje punktet ” Status nye vedtægter”. 
 
Lars Kofoed svarede, at det kan tages med under meddelelser. 
 
Paul Salwik syntes, at der mangler et punkt om whistleblower. 
 
Lars Kofoed foreslog, at tage nogle statuspunkter med til de regionale møder, og hvis der dukker 
noget op der kan de tages med til de store møder. 
 
Andrea Heimrath gik ind for forslaget. De regionale møder plejer at være godt besøgt, så der kan vi 
nå mange. 
 
Paul Salwik sagde, at selvfølgelig skal statuspunkter med til de regionale møder, men der skal også 
være status på det store. 
 
Lars Kofoed foreslog at tage statuspunkter med til de regionale møder. Umiddelbart efter er der 
styrelsesmøde, hvor det kan afgøres, hvad der skal tages med under meddelelser på det store møde. 
 
Styrelsen godkendte enstemmigt dagsorden og de to tilføjelser. 
 
6. Godkendelse af valgkredse til forårets valg i henhold til ny vedtægt 
Lars Kofoed henviste til det udsendte bilag og supplerede med, at ved hvert eneste valg har der 
været forandringer end det, der var i vedtægten. Det har også noget at gøre med forespørgsler fra 
forældre. Nu kan vi inden 1. marts melde ud, hvem der går hvorhen. 
 
Styrelsen gik enstemmigt ind for fordelingen af valgkredse. 
 
7. Dansk mundtlig eksamen 2023 
Eberhard von Oettingen henviste til det udsendte bilag. Skolekontoret indstiller, at mundtlig 
eksamen i dansk i år afholdes regulært som før Corona-perioden, dog med lempelser ift. 
forberedelsestiden, der gives eleven. 
 
Udo Jessen gik ind for i år at gå tilbage og han syntes det er fint med ekstra forberedelsestid. 
 
Maureen Hölzl mente, at når man har været igennem systemet skal man også have en eksamen i 
dansk. 
 
Troels Kaysen var enig. Det er et kerneområde. 
 
Lars Kofoed sagde, at det er en værdibeslutning og Skolekontoret har fundet en omsættelig løsning. 
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Styrelsen besluttede enstemmigt, at eksamen i dansk skal gennemføres som foreslået. 
 
 
Formanden sluttede mødet. 
 
 


